
Protokół 1/2019 

ze Zgromadzenia Ogólnego Olsztyńskiego Forum Nauki – 13.12.2019 

 Posiedzeniu przewodniczył Prezes OFN prof. dr hab. Jan Jankowski, 

przedstawiając następujący porządek:  

1. Otwarcie.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór komisji skrutacyjnej  

4. Prezentacja kandydatów na członków OFN.  

5. Głosowanie nad przyjęciem nowych członków OFN. 

6. Informacje o bieżącej pracy Zarządu – Prezes OFN Prof. dr hab. Jan Jankowski.  

7. Plan działalności OFN.  

8. Wizja rozwoju olsztyńskiego środowiska naukowego. 

9. Dyskusja nad ‘planem i wizją’. 

10. Przyjęcie programu działania OFN – podjęcie uchwały. 

11. Przyjęcie ‘wizji’ OFN – podjęcie uchwały. 

12. Sprawy wniesione.  

13. Wolne wnioski. 

W zgromadzeniu wzięło udział 20 członków, w tym wszyscy członkowie Zarządu oraz 

14 członków-kandydatów na członków OFN. 

Prof. J. Jankowski przywitał zebranych i zapoznał z uaktualnionym porządkiem obrad. 

W głosowaniu jawnym wszyscy członkowie opowiedzieli się za przyjęciem porządku.  

Zaproponowano następujące osoby do komisji skrutacyjnej: prof. dr hab. Jadwiga 

Przała, prof. dr hab. Stanisław Kamiński i prof. dr hab. Stanisław Okrasa. Obecni 

członkowie jednogłośnie wybrali zaproponowaną komisję, która wybrała 

przewodniczącego - prof. dr. hab. Stanisława Kamińskiego. Komisja stwierdziła ważność 

zgromadzenia ogólnego. 

Prof. J. Jankowski  przekazał prowadzenie obrad w punkcie 4. sekretarzowi OFN, prof. 

J. Wildemu, który poprosił obecnych członków-kandydatów o krótkie samoprzedstawienie 

się. Pięciu nieobecnych członków-kandydatów zostało przedstawionych przez osoby 

zapraszające ich do członkostwa w OFN bądź przez  kolegów z pracy. W wyniku tajnego 

głosowania wszyscy kandydaci zostali członkami OFN. Prezes OFN prof. dr hab. Jan 

Jankowski serdecznie pogratulował nowym członkom wyboru i powitał ich w gronie OFN. 

Informacje o bieżącej pracy Zarządu przedstawił Prezes OFN prof. dr hab. Jan 

Jankowski.  

W dalszej części obrad prof. dr hab. Zenon Zduńczyk przedstawił plan działalności 

OFN. Uznano, iż wizja rozwoju olsztyńskiego środowiska naukowego, ze względu na fakt, 

iż wszyscy otrzymali ten dokument przed zebraniem, nie zostanie szczegółowo 

omówiona. Przystąpiono do dyskusji nad tym dokumentami. Oba dokumenty zostaną 



umieszczone na stronie OFN. 

Jako pierwszy zabrał głos prof. dr hab. Józef Górniewicz przypomniał, iż za jego 

kadencji sala Senatu, w której odbywały się obrady wraz z całym budynkiem tzw. Starej 

Kotłowni, zostały odrestaurowane za Jego kadencji, co wówczas nie budziło entuzjazmu. i 

Opowiedział się za wzajemnym zrozumieniem przedstawicieli różnych dziedzin i dyscyplin 

naukowych, w tym przede wszystkim przyrodników i humanistów. Zaapelował, aby 

większą troską otoczyć przedstawicieli młodego pokolenia badaczy w zakresie 

zachowania tożsamości naukowej oraz przywiązania do tradycji akademickiej.  

Prof. dr hab. Jan Kotwica, były Prezes OFN, nie bardzo akceptuje przekonanie o 

antagonizmie, istniejącym w naszym środowisku. Nie znaczy to, że nie powinniśmy o tym 

rozmawiać. Uważa, iż powinniśmy odpowiedzieć na jedno z ważniejszych dzisiaj pytań: 

czym ma być wykształcenie uniwersyteckie?  

Prof. dr hab. Zbigniew Chojnowski – w moim stylu działania nie mieści się 

malkontenctwo. Jeśli istnieje przedział między humanistami a przyrodnikami to nie wynika 

ono ze złej woli kogokolwiek. Nasze forum jest m. in. po to,  aby tym złym tendencjom się 

przeciwstawiać. W sprawie ‘wizji’ zgłosił wiele drobnych uwag i zobowiązał się dokonać 

kosmetycznych zmian w tym znakomitym dokumencie.  

Prof. dr hab. Jerzy Strzeżek w sprawie inspirowania i promocji nauki, aby OFN stało 

się inicjatorem konkursu dla zespołów naukowo-produkcyjnych. Proponuje, aby OFN 

dokonało analizy Ichtiologii i Akwakultury. Powinien to być kierunek wiodący dla naszej 

gospodarki. 

Prof. dr hab. Barbara Gawrońska-Kozak: Co możemy zrobić dla siebie – jest luka 

między etapem. kiedy jesteśmy sprawni, choć już na emeryturze a pożegnaniem. Może 

czas jest na to, aby OFN zainicjował powstanie Domu Naukowców Weteranów w 

Olsztynie? 

Prof. dr hab. Stanisław Kamiński dokument potwierdza integrującą rolę OFN, ale 

ukazuje także nowe wyzwania dla naszego działania. Nasze działania powinny 

stymulować podniesienie statusu ekonomicznego naszego regionu. Wspierać i promować 

powstawanie firm innowacyjnych, stymulujących tę aktywność. Bez dopływu młodej, 

utalentowanej kadry zamierzenia przedstawione w wizji będą trudne do realizacji. W 

palecie instytucji naukowych przekształcanych brakuje genetyki i genomiki, a ograniczenie 

genetyki tylko do genetycznej bioróżnorodności jest podejściem pasywnym. Wykłady 

zamkowe powinny być wznowione, ale skierowane do młodych ludzi – zachęcić 

maturzystów, studentów, doktorantów, aby na nie przychodzili.  

Prof. T. Krzymowski przypomniał, iż powstawaniu OFN towarzyszyło poszukiwanie 

nowych rozwiązań,  a nie tylko chęć powielania działań wielu podobnych towarzystw 



naukowych, istniejących w Polsce. Powinniśmy być grupą ludzi, którzy jako 

stowarzyszenie pozarządowe ma olbrzymią możliwość wpływu, wypracowuje stanowisko 

często nawet odrębne niż reprezentowane przez obecną władzę. Jest potrzeba istnienia 

aktywnego forum, które ma ambicję rozwijania się. Odgrywać rolę ‘mózgu’, który 

wypracuje nową, mądrą ścieżkę rozwoju. Nie jest to proste. Możemy pełnić rolę ciała 

doradczego dla obecnie rządzących, by wytyczać kierunki. Jesteśmy bardzo potrzebni, by 

wywierać wpływ na bieg wydarzeń i różnymi metodami wcielać  nasze idee w życie. Jeśli 

nie będziemy umieli tych założeń realizować, to powinniśmy się rozwiązać, gdyż nie ma 

nic gorszego niż pozorowanie działania. Swoją wizję przedstawiłem z mego punktu 

widzenia. Musi ona jednak podlegać korektom i uaktualnieniom.  

Prof. dr hab. Zenon Zduńczyk po dyskusji proponuje, aby nazwę dokumentu ‘wizja’ 

zastąpić ‘misją’, z czym nie zgodził się Prezes, prof. dr hab. Jan Jankowski, pozostawiając 

jednak sprawę tę do dalszego przemyślenia. Prof. dr hab. Chojnowski zaproponował 

wyraz bliskoznaczny ‘perspektywy’. 

Następnie Zgromadzenie Ogólne jednogłośnie przyjęło 2 uchwały: Nr 1 w sprawie 

przyjęcia ‘Ramowego planu działalności OFN’ oraz nr 2 w sprawie przyjęcia dokumentu 

‘Wizja rozwoju olsztyńskiego środowiska naukowego’. 

Kończąc zebranie programu Prezes OFN, prof. dr hab. Jan Jankowski, podziękował 

wszystkim za udział i twórczą dyskusję, życząc wszystkiego najlepszego z okazji 

zbliżających się Świąt i Nowego Roku, w tym zapału do pracy w Forum.  

 

 

        Protokółował: 

      prof. dr hab. J. Wilde    Prof. dr hab. J. Jankowski  

 

Sekretarz OFN     Prezes OFN  


